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Arribava envoltada d’un clima
d’incertesa. Ningú s’atrevia a as-
segurar que tornaria a ser un
èxit. “La gent està cansada”, s’as-
sumia col·lectivament. Però el
carrer, un cop més, va respondre.
I la Diada va ser, de nou, un clam
independentista multitudinari.

Prop d’un milió de perso-
nes –800.000 segons les policies
locals, més d’un milió segons els
organitzadors– van concentrar-
se aquest passat diumenge a Bar-
celona, Salt, Tarragona, Lleida i
Berga sota l’eslògan ‘Endavant,
República Catalana’. Concreta-
ment, a Barcelona, on es van
concentrar –lògicament– més
manifestants, 540.000 persones

van omplir el passeig de Sant
Joan de ‘batecs’ a favor de la Re-
pública Catalana, entre ells l’al-
caldessa Ada Colau. 

Sota un sol de justícia, els ma-
nifestants, una vegada més de
totes les edats, van intentar exe-
cutar una performance que, a di-
ferència d’anys anteriors, va ser
poc lluïda. Ni la metàfora –milers
de punts bategant alhora– ni la
música escollida van ajudar a
aconseguir-ho. Al final, de fet, el
tradicional crit d’independència va
acabar funcionant millor, injectant
èpica a una concentració que,
això sí, va ser menys nombro-
sa –tot i que igualment multitu-
dinària– que les d’anys anteriors.

Curiosament, la xifra d’en-
guany –prop d’un milió– s’as-
sembla molt a la d’1,1 milions de
persones que van protestar el
2010 per la retallada de l’Estatut

per part del Tribunal Constitu-
cional, la manifestació ‘mare’ del
procés. La d’enguany es presen-
tava com la definitiva, la de la cul-
minació del camí. De fet, molts
manifestants van sortir al carrer
diumenge esperançats que així si-
gui. “No estem cansats, estem
impacients”, deien molts, recor-
dant les cinc Diades massives que
han tingut lloc en els últims anys. 

“Estem a punt”, clamava el pre-
sident de l’Assemblea Nacional Ca-
talana (ANC), Jordi Sánchez, en el
moment dels parlaments finals. “El
procés només pot acabar bé si aca-
ba a les urnes. No dubtem que el
Govern i el Parlament sabreu es-
collir el com i el quan”, afegia. El
debat sobre si això s’ha de traduir
en un referèndum o en unes elec-
cions constituents ja ha començat.
I, mentrestant, la nova Diada mul-
titudinària ja és història.

El carrer està‘a punt’
» Prop d’un milió de persones tornen a convertir la Diada en un gran clam independentista

» L’ANC i Òmnium empenyen el Govern de Puigdemont a culminar el procés “a les urnes”

Arnau Nadeu
BARCELONA

POLÍTICA4L’auditori de la seu
dels  Caputxins de Sarrià va aco-
llir el dia abans de la Diada un
acte organitzat per la plataforma
Procés Constituent en el marc de
la celebració del 50è aniversari de
la Caputxinada.

La trobada va tenir com a
protagonistes la cap visible de
Procés Constituent, la monja
Teresa Forcades; l’exdiputat de
la CUP Quim Arrufat i el cap de
files d’En Comú Podem, Xavier
Domènech. Durant la seva in-
tervenció, Arrufat, tal com ha re-
collit el diari El País, va fer una
contundent defensa del Refe-
rèndum Unilateral d’Indepen-

dència (RUI): “Proposem que es
convoqui tant sí com no, amb to-
tes les de la llei, fins com a mínim
fer entrar en contradicció anti-
democràtica l'Estat”.

Per la seva banda, Xavier
Domènech va exposar els seus
dubtes sobre el RUI, ja que va
apuntar que no és l’eina “per le-
gitimar el No”. Segons Domè-
nech, el bloqueig que, diu, viu Ca-
talunya, només es podrà superar
amb unes eleccions constituents.
Per últim, Teresa Forcades tam-
bé es va posicionar clarament a
favor del RUI i va defensar que
no hi hauria d’haver un percen-
tatge mínim de participació.

Arrufat fa una defensa
aferrissada del RUI a Sarrià

El passeig de Sant Joan es va omplir a vessar de manifestants a favor de la República Catalana, entre ells l’alcaldessa Colau. Fotos: ANC (G. Peñarroja) i Twitter (@JosepTellez)
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4Per vosaltres
per Jordi Lleal 

El dia 11 de setembre d’en-
guany centenars de milers de
catalans vam sortir a omplir els
carrers per reclamar la nostra
independència. Pacíficament, i
ho vam fer també per tantes
persones que ja no estan entre
nosaltres, per poder-nos acom-
panyar en el camí cap a la vic-
tòria final. Tenim en la me-
mòria aquells familiars i amics
que durant anys ens han fet
costat en la lluita, contínua i
tossuda, enfront de la dictadura
franquista i els mals governs es-
panyols que no ens respecten a
nosaltres com a ciutadans i a
Catalunya com a nació. 

Des del general Moragues,
esquarterat i amb el seu cap en
una gàbia penjada durant dot-
ze anys, sobre el Portal de Mar,
fins a Lluís Companys, el pre-
sident màrtir; Lluís Maria Xi-
rinacs, l’irreductible; Heribert
Barrera i Jordi Carbonell, llui-
tadors pels nostres drets;  Joan

Solà, l’intel·lectual que “plantà
cara”; l’enyorada Muriel Casals
“Nosaltres som el somni”; els
encausats Artur Mas, Joana
Ortega i Irene Rigau; Carme
Forcadell, amenaçada pels tri-
bunals i tants i tants que segur
que em deixo i podria omplir-
ne pàgines amb la llista de
gent assassinada, exiliada, em-
presonada i torturada per de-
fensar la nostra pàtria. 

Per tots ells vam anar a la
manifestació de la Diada,
aquest any repartida per cinc
contrades. Tots vam fer, ni que
sigui en esperit, una pinya in-
tensa, forta, demolidora. No te-
nim por, no ens esclafaran, no
acotarem el cap, no deixarem
que trepitgin els nostres drets.
Som un sol poble, som una vo-
luntat ferma, som un corrent
que no té aturador i així “tor-
narem a sofrir, tornarem a
lluitar i ara, vencerem”. Visca la
República catalana!  

Un diari participatiuUn diari plural

A España hem passat d’estar
sense poder votar quasi quaran-
ta anys a votar cada dos per tres.
I el que és més curiós, tenim un
govern central en funcions des de
desembre del 2015. La gota que
podria fer vessat el got i terminar
amb la paciència dels electors se-
ran aquests quatre mesos que
manquen per acabar aquest any
ple de processos electorals.

Desprès del fracàs de l’in-
combustible i cavernós candidat
del PP, que no ha aconseguit els
vots necessaris per ser proclamat
flamant president, i que tothom
qüestiona el seu lideratge –ex-
cepte la gent del seu partit que
ningú s’atreveix a discutir–, ara
ens troben davant d’unes possi-
bles terceres eleccions generals en
el que va d’any, com si els electors
no haguessin fet bé els deures i
se’ls tornes a donar una nova
oportunitat. Per si això no fos su-
ficient a Galícia i al País Basc tam-
bé hi haurà eleccions, en aquest
cas segur, el dia 25 de setembre.

A Catalunya també el Parla-
ment ha de votar, el dia 28, la mo-
ció de confiança al president del
Govern català. Si no s’obté aques-
ta confiança i no s’aproven els
pressupostos, tot indica que tam-
bé tindrien eleccions, encara que
és massa improbable. El nou
partit en el qual s’ha transformat
l’antiga CiU necessita temps per
evitar ser superat per ERC i el cu-
paires ja han anunciat que dona-
ran suport al president de la Ge-
neralitat, si bé abans volen veure
els comptes del 2017. 

Em diu un bon amic que es-
taria bé, ara que ja estem acos-
tumats a votar amb tanta fre-
qüència, que també es votés tot

allò que afecta la nostra qualitat
de vida i es deixés votar als ca-
talans el futur que volen per a Ca-
talunya. A Europa hi ha exem-
ples que ens demostren que con-
sultar a la ciutadania sobre qües-
tions que els afecten i que aques-
ta pugui votar no és gens dolent.

És possible que moltes de les
lleis que ha aprovat el govern del
PP en aquests últims anys no
s’haguessin aprovat, com tampoc
la reforma de la Constitució que
obliga el govern a pagar el deu-
te per damunt de les despeses so-
cials, el que comporta a la pràc-
tica el desmantellament de l’Es-
tat de benestar. No hem d’obli-
dar com i quan es va aprovar

aquesta reforma de la Constitu-
ció, aprovada amb els vots del PP
i del PSOE i el que suposa de sub-
missió als mercats.

Aquesta situació de bloqueig
institucional no permet o serveix
d’excusa per no solucionar els
greus problemes econòmics i so-
cials que pateix la societat espa-
nyola. Per això són temps de re-
bel·lia, de lluita i de mobilització.

No tan sols s’han d’evitar
unes terceres eleccions, sinó que
és responsabilitat de les forces
d’esquerres i progressistes tre-
ballar per formar una majoria po-
lítica que reverteixi les políti-
ques de retallades i doni respos-

ta als greus problemes econòmics
i territorials que hi ha a l’Estat es-
panyol. Cal un nou govern que
s’enfronti al capital i prioritzi els
drets socials, la igualtat i tot allò
que els governs del PP, submisos
al dictat dels poders econòmics,
ens han robat durant aquests
últims anys. Ens cal un govern
que aposti per una autèntica de-
mocràcia participativa amb una
ciutadania activa i solidaria.

Em diu el meu amic que la
gent vol allò tan revolucionari
com pa, sostre, treball i dignitat
pel poble català i la resta dels po-
bles d’Espanya.

Ara bé, també em diu que no
entén com és possible que les
lluites en defensa de la sanitat i
l’ensenyament públics de quali-
tat, les lluites per un treball dig-
ne i en contra de la precarització
laboral, les lluites contra tantes
desigualtats en les quals partici-
pen milers de persones no es
transformin en vots per expulsar
del govern a un partit corrupte i
responsable de la pèrdua de
drets i llibertats i recuperar-lo per
la majoria social.

Després de tants anys de re-
trocés, em diu, ens cal un govern
autènticament democràtic. Un
govern que prioritzi les polítiques
actives d’ocupació, la recupera-
ció dels drets laborals i socials i
derogui les lleis repressives i an-
tisocials aprovades pel PP. Un
govern que escolti i respecti a la
ciutadania de Catalunya. Un go-
vern, en definitiva, del poble i al
servei del poble.

Li dic que no serà fàcil enca-
ra que no hem de perdre la con-
fiança. No trigarem molt a veure
els primers senyals.

per Pedro Jesús Fernández

4A votar!

“Necessitem un 
govern que escolti la
ciutadania catalana”

Actualitat a la xarxa

#DiadaMultitudinària

@jcuixart (Òmnium): Gràcies a tothom
per ser-hi. No ens pariren per dormir. La
República es guanya a les urnes, es con-
strueix al carrer! Seguim.

#QuinzeAnysDesprés

@raibotey: Aprenem del cosmopolitisme i
l'obertura de mires d'aquella gent que
recorda l'11S de Nova York i Xile però obvia
el català!

#ForaDeLloc

@Marta_catalonia: El mensaje que manda
Margallo es que es preferible un atentado
de ETA que un referéndum en Catalunya. Y
sigue en el cargo. España, siglo XXI.
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Un diari obert

Anna Gabriel ha fet un spoiler del que
serà la qüestió de confiança que es trac-
tarà el 28 de setembre. Quasi millor, per
fi en alguna votació transcendent no
haurem d’estar patint fins al darrer ins-
tant després d’un serial exasperant de
setmanes de durada on els uns i els al-
tres ens arrenquem els ulls. La cupaire
ha dit avui que faran confiança al pre-
sident Puigdemont, perquè després
de reunir-s’hi ha vist que té un com-
promís ferm per completar el camí de
la independència. Això ha obert també
les portes de les negociacions dels
pressupostos.

La CUP deu haver rascat alguna pro-
mesa del president a canvi per obtenir
aquest ‘fàcil’ suport. I és en pro de l’ac-
celeració del procés que la cosa pinta bé.
Els cupaires han explicat que estan
negociant sense línies vermelles i Anna
Gabriel ha proposat l’aprovació d’una
llei de Referèndums per poder donar

marc legal al RUI. La qüestió és igual-
ment complexa i encara s’ha d’acabar de
resoldre. Mentrestant, Oriol Junqueras
ja pot començar a negociar els pressu-
postos amb la CUP, amb l’esperança que
aquesta vegada els anticapitalistes per-
metran que els comptes passin el tall.

Qui no sabem si passarà el tall de l’è-
tica és En Comú Podem. El Podemos ca-
talà va participar en els actes de la Dia-
da que va organitzar l’ANC, a banda de
la commemoració que s’havia celebrat
a Sant Boi al matí. S’agraeix la presèn-
cia dels liles a les manifestacions des-
centralitzades, però caldria saber quin
és el motiu real de la seva presència a
banda del d’intentar influir en el signi-
ficat o apuntar-se al cavall guanyador.
Com es pot prendre part en la manifes-
tació d’una organització que reclama la
independència unilateral, si precisa-
ment és el que porten tot l’estiu criticant?
D’això se’n diu visió estratègica.

4La CUP dóna el sí
per Oriol Jordan

4Antifaç i cicatriu
per Melcior Comes

Amb independència de com acabi el sai-
net polític espanyol, de moment podem
dir que ha començat de la pitjor mane-
ra. Tot el que veiem és totalment legítim,
però d’una poquesa esfereïdora i ja ga-
irebé indecent. Es dóna la mateixa si-
tuació que després de les primeres elec-
cions: el líder de l’altre gran partit espa-
nyol —PSOE— es nega a abstenir-se, tor-
nant-li la moneda a l’altre, quan a la in-
versa i amb suports suficients també va
arribar a formar una certa majoria fac-
tible. La dreta ha pactat i s’ha quedat a
pocs vots de poder governar, però tot està
tan rovellat i té tan poca grandesa que
anem dirigits a les urnes. Fum, fum, fum.
Es fa política a la brava, de terreny cre-
mat, i aquestes en són les conseqüències:
fas del rival polític un enemic a abatre,
encara que això t’enfonsi a la llarga. 

Com més greu el problema, en polí-
tica molt sovint s’imposa el curt termi-
ni, els pactes de no-res i el rebombori in-
eficaç. La frontissa de Ciutadans es pot
ara vinclar a l’esquerra, com el primer
cop, però haurà de colgar-se amb Pode-
mos, caient en una altra de les seves in-
comptables contradiccions (dubto que
Ciutadans aprofundeixi encara més la
tomba en la qual s’ha hagut de ficar; l’ú-
nic que pot fer el PSOE és intentar dis-
soldre amb un acord fallit a tres bandes
la responsabilitat d’una altra investidu-
ra fracassada). Hi ha alternativa a l’es-
querra, sumant des de qui es considera
«centre pactista» —però alhora entes-
tadament nacionalista espanyol—, però
serà difícil. El PP sobretot confia que Ca-
talunya li posi en safata: com pitjor mi-
llor, com més embranzida independen-
tista més necessitat de reforçar-se, i
més ‘urgència’. També pretenen que el
PSOE fracassi a Euskadi i Galícia, i que
presos per la por l’investeixin abans de
tornar a unes urnes enverinades. Hi ha
temps fins a l’octubre… però el setembre
ve carregat de peripècies. Si qualla l’acord

d’investidura, el que sigui i quan sigui,
serà més per estalvi en ridiculeses que no
per triomf de la negociació i de la cultu-
ra democràtica. Serà una mascarada, que
només farà que ocultar una gran ferida.
Abans l’antifaç que mostrar la cicatriu.

L’Estat espanyol està a poca distàn-
cia de ser un estat gairebé fallit: el siste-
ma no rutlla. El disseny institucional hau-
ria d’impedir situacions com la que pa-
tim. La Constitució del 78 potser va fer
una determinada feina, però torna a
mostrar ara les seves limitacions. L’estat
té una crisi territorial molt accentuada i
riscos de desobediència i d’unilateralitat
pertot, ara no només a Catalunya. La mà-
quina es desfà, però les peces se senten
amb prou vigor per a continuar una vida
pròpia, i més democràtica i digna. Ens
uneix més l’espant que no les ganes de
conviure. Estem aglutinats entorn de la
por —la incertesa econòmica, la cega mà-
quina legalista, el buit que ressona a la
UE—: Espanya no ha sabut crear un marc
de comoditat per a tothom, perquè ha fal-
tat des de cultura plural fins a diners: som
massa pobres per a tanta riquesa cultu-
ral i lingüística. I massa pobres per a ges-
tionar tants diners com els que ens cauen
del cel simplement perquè tenim platges
i sol a rompre. Les mentalitats són po-
bletanes, però el món és el d’Internet,
amb tot el seu batibull i tota la seva ober-
ta complexitat imaginativa. El poder
s’enforteix quan se’l divideix i se l’har-
monitza en grans acords puntuals; en-
tendre això és la clau per a aconseguir fer
coses mitjanament perdurables. De res
servirà canviar la Constitució —o fer re-
formes o estats nous— si no canviem de
mentalitat. Però ja no parlem ni d’això
sinó d’una fosca competició d’immobi-
lismes. Anem a votar com qui va al cen-
tre de salut, més enfastidits que no amb
ganes de treure’ns el gat del sac. A la llar-
ga la ciutadania acabarà confiant més en
l’atzar que en l’aritmètica.

Opinió en 140 caràcters

Parlen els
veïns

Anabel
“La reforma calia i
és un bon avenç. És
un dels pocs mer-
cats de la ciutat que
quedaven pendents
de remodelar. Per-
sonalment m’agra-

da molt aquest mercat perquè és petit, els
paradistes ens coneixen i ens cuiden
molt. El tracte és boníssim”.

Jordi
“Bé, és un avança-
ment que calia fer i
que s’ha fet perquè
estava caient el
sostre. El que han
posat nou aguan-
tarà molts anys i, a

més, també té una obertura que permet
que entri la llum natural. M’agrada
com l’han deixat”.

Merche
“Ja feia temps que
calia que es canviés
el sostre, però tam-
bé crec que ja que
s’hi havien posat el
podrien haver mo-
dernitzat una mica.

Es podrien reformar les parades o el te-
rra, perquè totes són força antigues i es
nota el pas del temps”.

Què et sembla la reforma del mercat de les Tres Torres?
per Pau Arriaga

Roger
“Ha quedat molt bé
i era molt necessà-
ria, però m’hagués
agradat que ha-
guessin reformat
tot el mercat, per-
què és molt antic i li

cal una remodelació de la façana, de les
finestres, del terra i, fins i tot, de les pa-
rades. Revitalitzar-lo una mica”.

@cristina_pardo: La vicepresidenta dice
que hay que poner en valor la renuncia
de Soria. Claro que sí. Somos unos in-
gratos.

@encampanya: Que algú li digui a Artur
Mas que la samarreta sobre la camisa,
amb el coll per fora, queda molt de iaio-
flauta protestant al Parlament. 

@SergiCastanye: Pregunto a indepes y
explican motivos de dignidad, libertad,
progreso y cambio. Pregunto a españolis-
tas y responden: es que soy español.
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L’esperada i reivindicada arriba-
da del Nitbus a Vallvidrera i les
Planes serà una realitat aquest di-
jous, dia en el qual entrarà en fun-
cionament aquest servei de trans-
port públic que ha de permetre
que els veïns d’aquests barris de
muntanya del districte facin un
salt qualitatiu pel que fa a la seva
mobilitat. La  línia que prestarà
aquest servei serà la N10.

Per celebrar l’efemèride, l’As-
semblea de Joves de Vallvidrera,
que durant anys ha encapçalat les
reivindicacions per aconseguir
aquest servei, organitza aquest
dijous, en el marc de la Festa Ma-
jor, un acte festiu de rebuda que
tindrà lloc a la plaça de Vallvi-
drera a partir de les 10 del vespre.
Des d’aquest col·lectiu juvenil
recorden que “després de molts

anys de lluita veïnal , per fi s’i-
naugura la línia de Nitbus per
Collserola”.

Concretament, el servei es
prestarà els dijous, divendres,
dissabtes i vigílies de festiu durant
les hores en què no hi ha servei fe-
rroviari de la línia Vallès dels FGC
ni del funicular de Vallvidrera. El
seu recorregut serà entre les Pla-
nes, Vallvidrera i Sarrià -hi haurà
una parada a Via Augusta amb el
passeig de la Bonanova-, on con-

nectarà amb les línies N7 i N8 de
la xarxa nocturna de la ciutat.
L’interval de pas serà d’una hora
i els horaris de la línia estaran co-
ordinats amb la resta de línies del
Nitbus, per tal d’aconseguir que
Vallvidrera i les Planes tingui
oferta de bus tota la nit.

Des de l’Assemblea de Joves
de Vallvidrera, però, tenen clar
que volen aconseguir que el ser-
vei s’arribi a prestar cada dia de la
setmana.

La N10 tindrà una parada a Bonanova amb Via Augusta. Foto: Google Maps

L’esperat Nitbus de Vallvidrera
entra en funcionament dijous

» El servei es prestarà els dijous, divendres, dissabtes i vigílies de festiu
» L’ Assemblea de Joves de Vallvidrera organitza un acte de celebració

Els túnels de Vallvidrera 
celebren el 25è aniversari

MOBILITAT4El 26 d’agost de
1991 es va posar en marxa una
infraestructura que va repre-
sentar un salt de qualitat en la
mobilitat de molts barcelonins i
vallesans: els túnels de Vallvi-
drera. La via connecta Barcelo-
na amb Sant Cugat en només 10
minuts.

Aquesta infraestructura ha
arribat fa tot just dues setmanes
als seus 25 de vida convertida
en una instal·lació cabdal per la
zona. Tot i que va ser inaugura-
da l’any 1991, la seva història es

remunta al 1967, quan l’Ajun-
tament va iniciar els tràmits
per a l’adjudicació de les obres.
Unes tasques de construcció
més complicades del que s’havia
previst i l’oposició d’alguns veïns
van provocar que els túnels no
es poguessin posar en marxa
fins 24 anys després de l’inici
dels tràmits d’adjudicació de
les obres.

Des del 2013, la gestió dels
túnels la fa l’empresa Abertis,
que té la concessió garantida
fins a l’any 2038.

CELEBRACIONS4El setembre és
sinònim de Festa Major als barris
de muntanya del districte. 

Qui ja ha celebrat la seva, ho va
fer els dies dos i quatre, és la
Font del Mont. Al llarg d’aquests
tres dies els veïns d’aquest nucli
urbà van poder de gaudir de di-
ferents activitats pensades per a
tots els públics, com ara l’obra de
teatre ‘El sopar dels idiotes’, la
tamborinada, el ball de Festa Ma-
jor o la paella que va servir per
clausurar la celebració.

Qui també va celebrar la seva
Festa Major els mateixos dies va
ser el Mas Guimbau-Can Cas-
tellví. El barri va viure tres dies in-
tensos i farcits d’activitats, com ara
el sopar del ‘Traje’, la nit de ball,
els campionats de futbol, les ha-
vaneres, el dinar popular  o l’ex-
hibició de Bollywood. 

Pel que fa a Vallvidrera i Mas
Sauró, la Festa Major també es va
posar en marxa el passat dia dos,
però aquesta s’allargarà fins al prò-
xim dia 18. De moment, els veïns

d’aquests barris ja han pogut gau-
dir de diferents actes, com ara el
cinema a la fresca, el pregó de Vi-
cenç Fonolleda o la Nit dels Mor-
timers. D’avui fins diumenge al-
guns dels actes més destacats se-
ran la festa jove del Grup de Joves
de Vallvidrera, la XXIII Pujada a
la Torre de Collserola o el sopar de
Festa Major.

Per últim, en aquest cas un ba-
rri que no és de muntanya, el Fa-
rró, també celebra fins al dia 18 la
seva Festa Major.

Ferrocarrils | Sarrià i Reina Elisenda
Ferrocarrils de la Generalitat de Catalunya (FGC) va restablir ahir el servei 

de trens entre les estacions de Sarrià i Reina Elisenda. Tot i que estava 
previst fer-ho quan acabin les obres de l’estació de Sarrià, que encara 

continuen, des de FGC diuen  que la decisió s’ha pres per l’inici del curs escolar.

Redacció
VALLVIDRERA

Imatge del peatge dels túnels de Vallvidrera. Foto: Arxiu

Els barris de muntanya, de festa

‘El sopar dels idiotes’, a la Festa Major de Font del Món. Foto: @jordibosc

Sarrià-Sant Gervasi
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‘Dones de medalla’, al Centre
Cívic Vázquez Montalban

EXPOSICIÓ4El Centre Cívic Váz-
quez Montalban acull des del
passat 5 de setembre, i fins al prò-
xim dia 22, l’exposició itinerant
‘Dones de medalla’, de la qual es
farà la presentació oficial el dia 16.

Aquesta mostra presenta un
recull fotogràfic amb ressenyes
biogràfiques de dones que han re-
but el reconeixement de la me-
dalla de la Dona que atorga el
Consell de les Dones del Distric-
te. L’exposició es va inaugurar el
passat mes de març amb motiu
del 20è aniversari d’aquest pre-
mi i fins ara s’ha exposat al Cen-
tre Cívic de Sarrià i al Centre Cí-
vic Can Castelló. Recull la histò-
ria d’aquest guardó que s’entre-
ga a una dona en reconeixement
a la tasca desenvolupada en una

determinada àrea professional,
social, de coneixement o vital i
que ha aconseguit un reconeixe-
ment generalitzat.

GUANYADORES
La darrera guanyadora del guar-
dó ha estat Rosa Maria Oli, amb
una llarga trajectòria a favor de
l’apoderament de les dones im-
migrades a la ciutat a través de
l’alfabetització a dones no esco-
laritzades. 

En les edicions anteriors al-
gunes de les dones reconegudes
van ser Mercè Leonhard (2916),
Pilar  Bayer (2015), Mercè Case-
lles (2014), Flora Miserachs
(2013), Roser Ponsatí (2012),
Maria Concepció Folch (2011) o
Maria Dolors Bonal (2010).

“Tenim l’esperança d’aturar la
benzinera”. Aquestes són les pa-
raules de Cristóbal Calzado, di-
rector de l’escola Sagrado Cora-
zón Corazonista, pronunciades el
passat mes de juliol a aquesta
publicació, fent referència a la
polèmica construcció d’una ben-
zinera, de la qual encara no ha-
vien començat les obres, al carrer
Eduardo Conde, a tocar d’a-
questa escola i del Liceu Francès.

L’esperança de Calzado, que
assegurava ser més optimista
després d’una conversa man-
tinguda amb el regidor del Dis-
tricte, el socialista Daniel Mòdol,
no es va poder fer realitat i
aquest agost ja es van posar en
marxa les obres. Això ha provo-
cat que els veïns i les dues esco-
les, amb els pares inclosos, hagin
presentat diversos recursos d’al-
çada contra la decisió del con-
sistori de permetre que la ben-
zinera tiri endavant. 

I és que l’oposició a aquesta
benzinera va néixer immediata-
ment després que es fes públic el
projecte, ja fa gairebé un any. De
fet, les pancartes contra la ben-

zinera  omplen els balcons i les
finestres dels edificis més pro-
pers al solar on es construirà la
benzinera.

INFORME CONTRARI
El recurs que han interposat les
dues escoles se sustenta en un
informe elaborat per una con-
sultora on, entre altres argu-
ments, s’apunta que l’amplada
del passatge Roserar -la benzi-
nera s’està fent en un solar que
fa cantonada entre aquest pas-
satge i el carrer Eudardo Con-
de-no és suficient per als ca-
mions cisterna, cosa que els

obligaria a fer maniobres per
entrar a la benzinera. 

Un cop presentats els recur-
sos el consistori té un marge de
tres mesos per a respondre. Tot
i això, des del Districte ja es va
alertar fa uns mesos, quan la lli-
cència encara no havia estat
aprovada, que, si la llicència
complia totes les normes, no es
podia denegar. En paral·lel, les
mateixes fonts municipals van
explicar que si la benzinera s’a-
caba fent “es limitarà l’horari de
càrrega i descàrrega, s’incre-
mentarà la senyalització i es de-
limitarà l’àrea de la benzinera”. 

Les obres de la benzinera ja estan en marxa. Foto: Línia Sarrià

Demanen aturar les obres de 
la benzinera d’Eduardo Conde

Redacció
SARRIÀ
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Per un comerç sostenible
» La Fundació BCN Comerç treballa per difondre valors

com la inclusió, la seguretat, la tolerància i l’entesa

EDITORIAL/ Són quatre els pilars principals
de l’ideari de la Fundació Barcelona Comerç:
treball en xarxa, transparència, serveis útils
a l’associat i responsabilitat social comercial.
Aquest mes, a causa de diferents iniciatives
i projectes que s’estan duent a terme ens
volem focalitzar en un apartat de l’últim
pilar: el comerç sostenible.  

Per comerç sostenible entenem el que
contribueix a fer de la ciutat un lloc millor
pel conjunt dels habitants. El comerç no
només és una activitat empresarial, sinó
que també busca generar entesa, toleràn-
cia, comunicació, inclusió, seguretat, acces-

sibilitat. A partir d’una sèrie d’accions i acti-
vitats que s’aniran duent a terme durant
aquests mesos, s’han anat materialitzant.

Les accions van començar a finals del
juliol passat amb la signatura del conveni
per a la cardioprotecció dels eixos comer-
cials que integren la Fundació Barcelona
Comerç. Un 80% de les parades cardio-res-
piratòries poden acabar amb la recupera-
ció de la víctima si se li aplica un massatge
cardiorespiratori adequat i a temps i si s’u-
tilitza el desfibril·lador de manera adient. 

Els eixos comercials associats tindran
així l’oportunitat de formar-se per tal de

protegir els seus veïns i veïnes i clients en
aquest aspecte.

Aquest mes de setembre se signarà
també el conveni amb l’aplicació Mapp4all,
que dóna informació sobre diferents crite-
ris d’accessibilitat als comerços, no només
a nivell de barreres arquitectòniques, sinó
també a nivell de qualsevol necessitat del
client: menús per celíacs, canviadors per a
nadons, establiments on puguin entrar
mascotes, botigues adaptades a persones
amb discapacitat visual o auditiva... tot això
disponible, gràcies al comerç, en el mòbil o
tauleta de qualsevol usuari.

A més, d’aquí a pocs dies se celebrarà
a Barcelona la Setmana de la Mobilitat
Sostenible i Segura i els eixos comercials
que formen part de la Fundació Barcelona
comerç hi participaran.

Són moltes les coses que encara s’han
de fer per tal de millorar la nostra ciutat i
per fer-la més propera al veí i al client. Co-
mencem a poc a poc i amb bona lletra. Tor-
nem de les vacances amb energies
renovades i moltes ganes de fer coses. Fem
comerç, fem barri, fem ciutat.    

Fundació Barcelona Comerç

» En aquesta línia, els eixos comercials participaran 
en la Setmana de la Mobilitat Sostenible i Segura

Botigues més accessibles  pàg 12

Mapp4all, amb Josep Esteba al 
capdavant, ultima un conveni 
amb la Fundació BCN Comerç

Entrevista pàg 13

Elisa Gómez de Tejada (Informame):
“La supervivència augmenta fins 
al 80% a llocs cardioprotegits”

línia
El periòdic dels botiguers dels barris de Barcelona Núm. 5 · Setembre 2016 ·  Fundació Barcelona Comerç

líniaencomerç
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Parlem de comerç

La Fundació Barcelona Comerç col·labora amb Mapp4all, una aplicació que dóna informació
sobre les botigues que s’hi adhereixen i que vol facilitar la mobilitat als discapacitats

Una ciutat 100% accessible

ESTRATÈGIA/ A causa de l’anunci de l’ampliació del
Centre Comercial La Maquinista, situada a prop de
l’Eix Comercial de Sant Andreu, i davant de les de-
mandes de diversos col·lectius per l’afectació que
aquest projecte genera a la zona, hem començat con-
juntament amb l’Ajuntament la planificació i el dis-
seny d’un Pla Estratègic de Comunicació que pretén
ajudar i protegir el comerç de proximitat de Sant An-
dreu, mostrant tant la necessitat que el client final té
de l’Eix comercial, el comerç de proximitat i tots els
serveis que facilita –tant els percebuts com els
menys percebuts–, com, d’altra banda, de la im-
portància que el client –veí– té en relació al comerç
de proximitat, estant, ambdós, en una simbiosi con-
tínua en el dia a dia. 

Aquest pla de comunicació va adreçat al client i

al veí del barri, amb l’objectiu de conscienciar-lo de
la realitat que s’està vivint actualment i, evidentment,
per premiar-lo amb promocions, ofertes i diferents
premis per tal de reforçar el missatge. 

La campanya s’estructurarà al voltant de les no-
ves tecnologies per tal d’expressar i demostrar la re-
siliència del comerç de proximitat i la seva contínua
adaptació als nous temps i a les noves dinàmiques.

INFORMAR PER PROTEGIR-NOS
Des de l’Eix Comercial de Sant Andreu creiem que la
primera acció que s’ha de fer des del comerç de pro-
ximitat és informar a la gent del barri on estan ubi-
cats els comerços associats, i també sobre qui som,
què fem i de quina manera influïm i participem, tant
els uns com els altres, de les nostres vides. 

L’Eix Sant Andreu i el consistori
treballen en un pla de comunicació

INNOVACIÓ/ Mapp4all neix fa 10 anys de
la mà d’un home, Josep Esteba, que va
percebre la necessitat d’una plataforma
que informés sobre l’accessibilitat dels es-
tabliments i les ciutats. El març de l’any
passat es va començar a professionalitzar
la idea amb amics i familiars per tal de re-
alitzar una cosa que ningú havia fet fins
ara: un mapa digital de l’accessibilitat. 

Per accessibilitat Mapp4all entén no
només les necessitats de les persones
amb discapacitat o mobilitat reduïda,
sinó qualsevol tipus de característica útil i
catalogable per a una persona: celíacs, in-
drets on poder anar amb la mascota, llocs
on hi hagi canviadors per a nadons o sales
de lactància, ajudes visuals, auditives i
mobilitat reduïda. 

L’APP COMPLETADA PER TOTS
El funcionament de Mapp4all es basa
en la tècnica digital amb més èxit ac-
tualment: el contingut generat pels
mateixos usuaris. Altres webs com Wi-
kipèdia o el mateix Facebook utilitzen
aquesta tècnica que es basa a deixar

que siguin els usuaris els qui comple-
mentin i completin l’aplicació. 

El pas número 1 de Mapp4all és fer
un escàner de tots els comerços i esta-
bliments de la ciutat. Per fer-ho, s’ha
creat un programa d’integració i ocu-
pació amb el suport de l’Ajuntament,
on un equip de 20 persones faran difu-
sió del projecte i intentaran que s’ad-
hereixin al projecte. L’adhesió pot ser
de dues maneres, o gratuïta, on aparei-
xeran el nom de l’establiment, la loca-
lització, els serveis d’accessibilitat i on
els usuaris podran comentar, valorar i
completar la informació; o bé retri-
buïda, la versió prèmium, on apareixerà
també el logo de l’establiment, el telè-
fon, la plana web, i hi haurà una valora-
ció feta pel mateix establiment i només
el propietari o la persona responsable
de la gestió de l’establiment tindrà
accés a la modificació de les dades. 

MAPP4ALL I LA FUNDACIÓ
L’aplicació és gratuïta tant per l’usuari
com pel comerç que no vulgui la ver-

sió prèmium. Des de la Fundació Bar-
celona Comerç s’ha treballat en la sig-
natura d’un conveni que permetrà als
comerciants membres accedir a la ver-
sió prèmium amb tots els avantatges
que això comporta –trucades directes
a l’establiment des de l’aplicació, accés
directe al web, possibilitat de no tocar
l’accessibilitat–. 

La Fundació Barcelona Comerç està
molt sensibilitzada sobre el projecte de
ciutat sostenible i accessible que s’està
duent a terme, ja que en dos
eixos –Creu Coberta i Cor Eixample– ja
s’havien fet accions. Aquest setembre
se signarà el conveni per tal de pro-

moure la millora de l’accessibilitat als
comerços de la ciutat de manera que
aconseguim que Barcelona sigui la pri-
mera ciutat 100% accessible d’Europa. 

A partir de setembre es continuarà
la campanya de difusió de l’App que va
començar el dia 12 de juliol: en menys
de dues setmanes més de 14.000 co-
merços figuraven ja a l’aplicació i en 15
dies, sense accions de màrqueting per
captar usuaris, ja es comptabilitzaven
més de 1.000 descàrregues. Es preveu
que al mes de gener aquest nombre
s’ampliï fins a 150.000. L’app està tra-
duïda en diferents idiomes per tal d’a-
traure també el públic turístic. 
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ENTREVISTA/ El passat 26 de juliol es va
signar el conveni per la cardio-protecció
dels 16 eixos comercials que conformen la
Fundació. Aquest conveni inclourà la ins-
tal·lació de desfibril·ladors a les seus dels
eixos comercials que ho desitgin, així com
formació en primers auxilis i d’utilització
de l’aparell. Vam tenir l’oportunitat de par-
lar amb Elisa Gómez de Tejada Gimeno, di-
rectora general d’Informame, l’empresa
que fa anys que col·labora amb un dels
eixos de la ciutat i que es farà càrrec de car-
dioprotegir els comerços de la ciutat.

Què és Informame?
Informame és una empresa que va sorgir
fa vuit anys de la mà d’un grup de perso-
nes que feien feina dins el món de l’emer-
gència. Veiem la necessitat d’implantar
cursos per saber atendre les emergències
i les urgències a nivell de carrer, a nivell bà-
sic. Quan va sorgir la idea vam tenir la sort
que Telefònica, que aleshores estava im-
plantant un projecte de cardio-protecció,
ens va venir a buscar per veure si volíem
participar, primer a nivell de Balears, i un cop
ens va conèixer ens van oferir fer la formació
per tot Espanya. Vam acceptar i, a poc a poc,
estem fent camí. 

Com us organitzeu? Teniu voluntaris i al-
hora professionals?
La gent que fa feina en aquest món ja té un

punt de voluntariat dins seu, en general. Tota
la gent que participa en el projecte té sen-
sibilitat en el tema i han anat arribant a In-
formame per iniciativa pròpia. A mesura que
hem anat fent camí també s’ha anat con-
formant, de manera natural, el grup que te-
nim ara: altament sensibilitzat, homogeni i
amb una visió semblant sobre què hauríem
de fer. A part d’això, destacar que aquest any,
de manera totalment altruista, hem tingut
la sort de comptar amb un grup de pro-
fessionals a Catalunya que han realitzat una
campanya de conscienciació a escoles en-
globat dins un programa recomanat per en-
titats científiques anomenat Kid Save Lives.

Per què creus que necessitem estar car-
dioprotegits?
Tenim dades molt importants: a Espanya
moren 30.000 persones per aturada cardí-
aca a l’any. Si tenim un desfibril·lador a mà
i el pots emprar en els primers moments,
tens una possibilitat de supervivència molt
elevada. Si implantem els sistemes de car-
dioprotecció, d’aquestes 30.000 persones
fins al 80% es podrien salvar. 

Què és el que implica el conveni signat
amb la Fundació? Com ajudarà els eixos
i què suposarà?
El canvi és substantiu. És cert que s’haurà de
fer una feina de sensibilització perquè pu-
guin accedir als coneixements i forma-

cions, però un cop ho facin creiem que ells
mateixos veuran la utilitat i la seguretat que
això implica. Creiem que el fet d’estendre
aquesta protecció a nivell de Barcelona serà
molt positiu tant pel comerç com per a les
persones que ajudareu.  

Què inclourà la formació?
És una formació de suport vital bàsic que
posa èmfasi en el massatge cardíac i en l’ús
del desfibril·lador. Bàsicament els cursos en-
senyen a reconèixer una aturada cardíaca
en qualsevol ciutadà que la pugui patir, iden-
tificar-la com una emergència mèdica i
ensenyar què cal fer mentre no arriben els
serveis d’emergència. Amb això el que fem
és guanyar temps perquè arribi l’ambulància
i la recuperació d’aquesta aturada cardíaca
pugui ser viable. Per altra banda, la segona
part del curs és l’acreditació de com utilit-
zar un desfibril·lador, perquè perdin la por,
vegin com n’és de segur i com funciona.

---
La taxa de supervivència en el cas de no fer la
reanimació és d’un 5% contra el 80% de su-
pervivents de parades cardíaques quan han
estat atesos. L’aturada cardíaca en persones
sanes és la principal causa de defunció a tot
Europa, per sobre dels accidents de trànsit i al-
tres malalties i no passa només a la gent gran,
sinó que pot passar a totes les persones, per
tant, cal estar preparats.  

Com gestionar una reclamació?
Quan hi ha un conflicte en un es-
tabliment, i pels motius que siguin
no es pot solucionar, el comer-
ciant, encara que el client no li de-
mani, pot oferir-li el full de recla-
macions, ja que pot ser una bona
eina: no passa res i no vol dir que
el client tingui raó. Això es valorarà
més tard. L’important es que hi ha
un valor afegit per a la botiga que
la persona consumidora pot in-
terpretar com una mostra d’in-
tentar trobar solucions. 

A més, es pot informar al
client que la reclamació es tra-
mitarà via Defensor del Client, un
organisme independent per a
la resolució de conflictes. 

Quin procediment se segueix
després?
Aleshores, el consumidor entre-
ga el full. És molt important que
el comerciant posi data i segell al
full perquè té un mes per con-
testar-la. A partir d’aquí, l’esta-
bliment pot fer dues coses: con-
tactar directament al consumi-
dor –es recomana fer-ho sempre
per escrit o pot remetre la recla-
mació al Defensor del Client– o
directament o a través del dina-
mitzador/a de l’eix.

Si en contactar directament al
consumidor el conflicte se solu-
ciona dins el primer mes, per-
fecte, tot s’acabarà. Si no se so-
luciona durant aquest període, el
consumidor pot anar a un orga-
nisme de consum adscrit a l’A-
juntament o bé a la Generalitat.
Aquest organisme remetrà la re-
clamació a l’establiment perquè
digui la seva. Si la botiga no con-
testa les administracions poden
obrir un expedient per incom-
pliment del codi de consum i la
llei de mediació perquè és obli-
gatori respondre.

Si contesta i no hi ha acord,
l’organisme provarà una media-
ció o un arbitratge de consum. Si
veu que l’establiment té la raó li
comunicarà al consumidor. 

En la pròxima edició parlarem
de quin tipus de suport oferirà el
Defensor del Client a l’establi-
ment i quin procés se seguirà. 

“La supervivència augmenta 
fins al 80% a llocs cardioprotegits”

Elisa Gómez de Tejada Gimeno / Directora general d’Informame

Dia de la signatura del conveni amb Informame, amb Gómez de Tejada (segona per l’esquerra). Foto: Fundació

El Defensor 
del Client
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Comprar barat sovint surt car.
Aquesta màxima que, qui més qui
menys, tothom té en compte,
també es pot aplicar a la venda
il·legal de productes al carrer. El
top manta o la simple compra de
begudes a peu de carrer a per-
sones sense el degut permís ge-
nera molts prejudicis en tots els
àmbits de la societat. 

És per aquesta raó que la Ge-
neralitat ha impulsat durant
aquest estiu una campanya per
conscienciar els possibles com-
pradors sobre els efectes negatius
que es desprenen d’adquirir ar-
ticles al top manta, ja no només
per al comerç local, sinó també
per a ells mateixos. 

SENSE GARANTIES
I és que sovint es tendeix a con-
siderar com a principals afec-
tats de tot plegat les marques o
empreses els productes de les
quals es venen falsificats en el
top manta. Tanmateix, la venda
il·legal al carrer ofereix articles
sense cap tipus de garantia que
també poden arribar a repre-
sentar un risc per a les persones
que els adquireixen. 

Posem per cas la venda de be-

gudes al carrer durant les nits. En
aquesta situació ningú no pot
garantir-ne la procedència o si
aquests productes han passat
els controls necessaris. Això tam-
bé passa quan es tracta de jo-
guines o altres productes que es
venen al marge de la llei i que po-
den suposar un perill. 

En el cas dels productes ad-
quirits al top manta, sovint roba,
sabates o CD, no tenen cap tipus
de garantia ni es pot reclamar a
ningú en cas de trobar-hi alguna
deficiència o problema. 

És per tot això que el Govern
insta els ciutadans i els visitants a
dir ‘No’ a la venda il·legal al carrer.
Per la seva seguretat i també
perquè perjudica la indústria i el
comerç legalment establerts en
una zona concreta. Els articles
adquirits en el comerç de proxi-
mitat tenen garantia, han passat
els controls escaients i estan sub-
jectes a una sèrie de drets del con-
sumidor. En cas de comprar pro-
ductes en mal estat o rebre un

mal servei en una botiga legal-
ment establerta, el comprador
pot adreçar-se a qualsevol ofici-
na del consumidor i exigir una
compensació. Aquesta possibili-
tat no existeix en cas de comprar
al top manta. 

Per altra banda, aquests pro-
ductes, sovint falsificacions de
marques conegudes, vulneren
els drets de la propietat industrial
i intel·lectual  -en el cas de músi-
ca o pel·lícules pirates- i defrau-
den les arques públiques.

A més, la venda il·legal al ca-
rrer ocupa l’espai públic i dificul-
ta la lliure circulació, evitant que
la població en pugui gaudir. 

POSSIBLES SANCIONS
Adquirir productes que es ve-
nen de manera il·legal al carrer
també pot comportar proble-
mes al comprador. Com que a Ca-
talunya aquesta pràctica està
prohibida, els seus clients poden
arribar a ser sancionats pels
agents dels cossos de seguretat
que els enxampin comprant.  

Per tot plegat, tal com re-
corda la Generalitat, tot el que
una persona es pot estalviar
comprant en aquests mercats
clandestins ho pot acabar pa-
gant amb escreix més enda-
vant des de diversos àmbits.
Però no només ell, sinó també
la societat en conjunt. 

‘No’ al top manta: tots hi guanyem
» La Generalitat alerta dels perjudicis de la venda il·legal al carrer i insta els ciutadans a no comprar-hi

» Aquesta pràctica ofereix productes sense cap tipus de garantia i perjudica el comerç de proximitat

Redacció
BARCELONA

La venda il·legal al carrer ocupa l’espai públic i dificulta la mobilitat dels ciutadans. Fotos: Arxiu

EXPLOTATS4Darrere de la
manta se solen amagar situa-
cions injustes. I és que la venda
il·legal al carrer sovint la controlen
màfies i xarxes de delinqüència or-
ganitzada. És per aquest motiu
que els seus treballadors no tenen
garantit cap dret laboral. 

Les jornades interminables
dels venedors -nit i dia- i les du-
res condicions en les quals han de
desenvolupar la seva feina -faci
fred o calor, i sempre pendents
d’evitar els cossos de seguretat

que combaten aquesta xacra-
fan que la venda il·legal al carrer
fomenti el treball clandestí i el rè-
gim d’esclavatge. 

Per altra banda, els diversos
operatius policials també actuen
de manera intensa sobre l’origen
del fenomen de la venda ambu-
lant no autoritzada. Es tracta de
magatzems de distribució de pro-
ductes que posteriorment es ve-
nen al carrer sense el permís ne-
cessari. Una cadena que perpetua
una situació on tots hi perdem.

Màfies i règim d’esclavatge

A Catalunya, els
clients del top manta
poden ser sancionats
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¿Alguna vez ha tenido un dolor de cabeza?
Una aspirina es frecuentemente lo que
consumimos durante un dolor de cabeza,
pero ésta meramente funciona para en-
mascarar su dolor.  El dolor no desaparece;
aún está allí y usted no lo sabe porque no
puede sentirlo.

Mientras una aspirina puede ser una
forma efectiva para que algunas personas
“traten” el dolor de cabeza, para otros, la
ingesta de pastillas no es suficiente, por lo
que acuden a un quiropráctico.  Pero, ¿la
quiropráctica funciona para tratar dolores
de cabeza?

QUÉ DICE LA INVESTIGACIÓN 
AL RESPECTO?
En 2001, investigadores del Centro de Prác-
ticas Basado en Evidencia de la Universidad
de Duke en Durham, Carolina del Norte,
notaron que los pacientes que habían re-
cibido tratamiento quiropráctico sentían
alivio significativamente más rápido
luego de haber recibido ajustes de co-
lumna.

En un estudio de 1995, publicado en la
Revista  de Terapia Psicológica y Manipula-
tiva mostró que las personas que habían
recibido cuidados quiroprácticos habían
mostrado beneficios tremendos.  Esto es
muy diferente de lo obtenido por un trata-
miento basado en pastillas y medicamen-
tos, el cual requiere que el paciente ingiera
una dosis regular para enmascarar su dolor.

DOLORES DE CABEZA POR TENSIÓN
MUSCULAR
Los dolores de cabeza de tensión son
usualmente causados por contracciones
musculares en su cabeza, cuello y hom-
bros.  Es uno de los tipos de dolores de ca-
beza más comunes experimentados por
la mayoría de las personas y son frecuen-

temente causados por “estrés emocional”
que lleva a la rigidez de su musculatura y
articulaciones.

Si este tipo de dolor de cabeza no es
tratado adecuadamente, puede llevar a un
círculo vicioso donde un incremento en
la tensión muscular conlleva a dolores más
intensos.  Los ajustes quiroprácticos pue-
den ser utilizados para reducir los dolores
de cabeza de tensión porque restaura la
alineación propia de su columna al mismo
tiempo que libera la tensión acumulada
en sus músculos.

SEVEROS DOLORES 
DE CABEZA VASCULARES
Los dolores de cabeza que surgen debido
a anormalidades en su sistema vascular
(arterias) son comúnmente conocidos
como “migrañas”.  Aunque muchas perso-
nas experimentan al menos una migraña
durante sus vidas, nadie sabe exacta-
mente la razón por la que existen.

Estudios médicos han mostrado que
las migrañas algunas veces son desenca-
denadas por un cambio en las hormonas
causado por la exposición a alimentos,
olores, cambios en el clima e incluso estrés

emocional.  Cuando estos cambios ocu-
rren en el nivel de las hormonas del
cuerpo, los vasos sanguíneos en su cabeza
se dilatan, causando otros síntomas como
nausea, sensibilidad a luz, sonido y auras
visuales, seguidas por un severo dolor de
cabeza que no puede ser tratado efectiva-
mente o siquiera enmascarado mediante
el consumo de aspirina, o cualquier otro
medicamento sin receta.

Los ajustes quiroprácticos son efecti-
vos porque liberan su sistema nervioso.
Las migrañas pueden ser tratadas y preve-
nidas efectivamente con la quiropráctica
que ofrecemos.  Si usted o alguien a quien
conoce sufre de estos dolores de cabeza,
realice una cita hoy.

Para obtener más información,
visita o llámanos al:
935 39 99 44 o 722 83 77 73

¡Los dolores de cabeza se han ido!

BELLE VIE INSTITUTE · www.bellevieinstitute.com · Gregory Sevilla, D.C. (doctor of Chiropractic)
Calle Nicaragua 137, entresòl 7 ·  08029 Barcelona  

935 39 99 44   o  722 83 77 73

Bona assistència a 
l’Street Market de l’Eix Sarrià

MOSTRA4L’Eix Sarrià va cele-
brar el passat dissabte dia 10 el
seu Street Market al carrer Ma-
nuel de Falla. Una festa del co-
merç que va comptar amb una
bona afluència de visitants. 

Els 65 botiguers van poder
mostrar els seus articles, per
posar punt final a la temporada
d’estiu i donar la benvingu-
da –tot i que la climatologia
encara es resisteix– a la tardor. 

Per altra banda, la fira va
anar acompanyada d’un parc
infantil per als més petits de la
casa, com ja és tradició. 

Aquesta fira va servir per
substituir la Fira d’Estiu que
no es va poder celebrar al juny
a causa de la pluja. 

Una bona ocasió per tornar
a demostrar als veïns que tenen
tot allò que necessiten a les bo-
tigues del barri. 

La Confederació de Comerç es
dissol pels deutes de l’era Fraile
COMIAT4La Confederació de
Comerç de Catalunya (CCC) va
acordar el dia 5 la seva dissolució
en no poder fer front als seus deu-
tes, els quals ascendirien als cinc
milions d’euros. 

La CCC estava en preconcurs
de creditors des del passat 20 de
juny, després de descobrir en
una auditoria interna –impulsa-
da per la presidenta, M. Rosa
Eritja– que el fins aleshores se-
cretari general, Miquel Àngel

Fraile, hauria maquillat els comp-
tes de l’entitat, presentant pèr-
dues inferiors a les reals. La mala
gestió de Fraile va portar a la di-
recció a destituir-lo el juny.

Fonts de la CCC han indicat a
aquesta publicació que encara
no s’ha acordat emprendre ac-
cions legals contra Fraile, tot i que
no descarten que s’acabi fent. A
més, ja estan començant els pri-
mers moviments per crear una
nova patronal comercial. 

El Mercat de les Tres Torres ja
té una nova coberta. Les obres
de millora iniciades el 24 de ju-
liol van acabar a finals d’agost i
dimarts passat es va reobrir al
públic. La reforma ha deixat
satisfets els paradistes, tal com
explica Eugenio Sanz, el seu
president, a Línia Sarrià: “El
mercat ha guanyat moltíssim
tant en il·luminació com estèti-
cament”. Sanz també assegura
que els clients estan “encan-
tats”.

Tot i que la reobertura es va
fer  el dia 6, la festa oficial d’i-
nauguració no va tenir lloc fins
dos dies més tard, el passat di-
jous dia 8, amb la presència de
les autoritats municipals. 

Aquesta és la primera obra
de gran magnitud d’aquest mer-
cat, que ja n’havia patit unes al-
tres de menor entitat. La reno-
vació de la coberta ha consistit

en l’eliminació del fals sostre que
hi havia, s’han conservat les bi-
gues originals de l’edifici i se
n’han col·locat unes de no-
ves –de fusta laminada–. Les
plaques antigues eren de fibro-
ciment i estaven deteriorades i
els canals de recollida d’aigües
també presentaven disfuncions.

Per tot plegat, el consistori ha in-
vertit uns 350.000 euros per
arreglar aquesta situació. 

El Mercat de les Tres Torres
es va construir l’any 1958. Té
una planta trapezoïdal d’apro-
ximadament 540 metres qua-
drats. Actualment hi ha prop
d’una vintena de parades. 

Una imatge del dia de la inauguració oficial de les millores. Foto: Ajuntament

Satisfacció dels paradistes amb el
renovat Mercat de les Tres Torres

Redacció
SARRIÀ-SANT GERVASI

Plenari | CiU, C’s i PP demanen un Ple extraordinari sobre les terrasses
Els grups municipals de CiU, Ciutadans i PP han registrat una iniciativa a l’Ajuntament reclamant la

convocatòria d’una sessió plenària extraordinària sobre l’ordenança de terrasses i vetlladors de la ciutat.
En paraules del regidor convergent, Xavier Trias, amb aquesta acció es pretén superar el “bla, bla, bla i

la manca de decisions del govern de Colau”, ja que considera que està actuant “sense criteri ni consens”. 
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La ciutat es bolcarà amb la celebració en honor de la seva patrona entre els dies 22 i 25

La Mercè més participativa
CELEBRACIÓ/ Com cada any, el setembre
és un mes d’ebullició a la ciutat i al país. Les
últimes setmanes de l’estiu, la tornada a
l’escola o la celebració de la Diada Nacio-
nal són algunes de les dates marcades en
vermell al calendari, però entre els dies 22
i 25, els veïns i la ciutat viuran quatre dies
intensos per celebrar una nova edició de
la Festa de la Mercè. Concerts, cultura po-
pular i activitats de tota mena a l’aire lliure
són alguns dels ingredients del menú que
s’ha cuinat per a commemorar, un any
més, el dia de la patrona de la ciutat. 

El cartell de l’edició d’enguany és un
disseny de l’il·lustrador Miguel Gallardo,
mentre que l’escriptor Javier Pérez Andújar
serà l’encarregat de succeir Andreu Bue-
nafuente en la lectura del pregó. Durant
l’acte de presentació del cartell, Andújar
va assegurar que el seu parlament “parlarà
de barris, parlarà de llibres i parlarà de cul-
tura popular, que és el que som”.

L’edició del 2016 vol ser, segons asse-
guren els organitzadors, una edició més
participativa i descentralitzada que mai.
De fet, el calendari inclou activitats pensa-
des perquè veïns i artistes visquin la Mercè
conjuntament. A més, la celebració d’ac-
tes s’estén cada cop més, de manera que
punts com la Fabra i Coats o el parc de la
Trinitat seran alguns dels escenaris que en-
guany s’estrenen. Aquests s’afegiran als ja
habituals, com la plaça de Sant Jaume, la
plaça de Catalunya, l’avinguda de Maria
Cristina, el Castell de Montjuïc o el parc de
la Ciutadella.

Com és habitual, la música també tin-
drà un protagonisme central en el conjunt

d’actes festius. Les actuacions de bandes
consolidades com La Pegatina, la fusió fla-
menca del figuerenc Kiko Veneno o l’ska-
rock dels gandians La Raíz seran algunes
de les cites musicals imprescindibles d’a-
quest any. A més, un dels clàssics de la cita,
el Barcelona Acció Musical (BAM) tindrà
accent francès amb el pop-rock de Jeanne
Added, l’afrotrap d’MHD o el rock psico-
dèlic d’Aquagascallo. 

PARÍS, CIUTAT CONVIDADA
La capital francesa serà un altre dels pro-
tagonistes de la celebració. A principis de
desembre de l’any passat es va conèixer
que París havia estat triada com a ciutat
convidada, de manera que els equips tèc-
nics i artístics dels dos ajuntaments han
treballat durant gairebé vuit mesos per
dissenyar el calendari.

D’aquesta manera, tothom que ho vul-
gui podrà gaudir de la feina de la coope-
rativa d’arts de carrer i arts del circ 2r2
Cirque, del prestigiós Le Monfort Théâtre,
un espai de referència en la vida cultural
parisenca, o del Centquatre-Paris, una pla-
taforma oberta a artistes internacionals i
que aposta pels joves talents creatius. Les
construccions d’Olivier Grossetête o
Nuage, un núvol artificial suspès en l’aire
sobre el qual evolucionen uns acròbates
seran altres propostes dels parisencs.

Així, París continuarà amb la llista de
ciutats convidades, una iniciativa que va
néixer en el marc de la Mercè del 2007 i
que ha portat fins a la ciutat Medellín,
Quito, Istambul, Dakar, Sant Petersburg,
Montreal, Viena, Estocolm i Buenos Aires.

EIXAMPLE/ Malgrat l’oposició veïnal, el restaurant El Bella-
vista del Jardín del Norteva obrir les seves portes a finals del
mes de juliol. El local, situat a l’interior d’illa del carrer Enric
Granados 86-88, consta de dos pisos amb una superfície de
1.000 metres quadrats, que es complementen amb un jar-
dí-terrassa de les mateixes dimensions. El local el gestiona
Rodrigo Messi, germà del futbolista del Barça, amb l’ajuda
dels seus germans i de la família Iglesias, propietària de ma-
risqueries i altres establiments de restauració.

L’associació SOS Carrer Enric Granados ha estat l’actor més
involucrat alçant la veu en contra de l’obertura de l’establi-
ment. En un comunicat publicat pocs dies després de la in-
auguració del restaurant, SOS Carrer Enric Granados adverteix
que el local “no disposa de llicència d’activitat per operar al
jardí de 1.000 metres quadrats situat a l’interior d’illa, que està
envoltat per més d’un centenar d’habitatges”, però que
aquest funciona com una part més del negoci. “Serà com-
plicat canviar-ho, però lluitarem i farem tot el possible per-
què es respecti el descans dels veïns. És un tema amb el qual
estem molt implicats”, explica el president de l’Associació de
Veïns de l’Esquerra de l’Eixample, Toni Colomina.

El mateix futbolista, acompanyat per la seva dona An-
tonella Rocuzzo, va visitar per primer cop El Bellavista del Jar-
dín del Norte el passat diumenge 4.

El veïnat rebutja el mega-restaurant de
Messi a un interior d’illa d’Enric Granados HORTA-GUINARDÓ/ Els búnquers del Turó de la Rovira, al

barri del Carmel, són un dels atractius que més atenció tu-
rística han despertat darrerament. De fet, no només són els
visitants de la ciutat els qui pugen fins a un dels punts on
es poden gaudir d’espectaculars panoràmiques, sinó que
han proliferat rodatges de pel·lícules i anuncis.

De fet, i arran d’una notícia publicada per una cadena
de televisió on s’assegurava que “per ara l’associació de veïns
no ho considera un problema greu”, l’Associació de Veïns i
Veïnes del Carmel va publicar un aclariment en el qual ex-
plica que la situació de les bateries “sí sembla un problema
important” i insta el govern a “començar a aplicar polítiques
de decreixement turístic”, tant al barri com a la ciutat.

En aquest sentit, l’Ajuntament està estudiant, entre d’al-
tres mesures, la possibilitat de restringir el nombre de ro-
datges permesos i la temàtica d’aquests.

Les bateries antiaèries 
del Carmel, desbordades?

El periòdic dels veïns dels barris de Barcelona
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SÍNDICA/ El passat dia 5, Maria
Assumpció Vilà va prendre pos-
sessió del seu càrrec com a Sín-
dica de Greuges de la ciutat. 

Durant el seu parlament, Vilà,
que repetirà al càrrec durant cinc
anys més, va destacar que la seva
intenció serà “arribar a tothom i
que mai ningú es quedi sense de-
fensa”. La Síndica també va dir que
la sindicatura “ha de reforçar-se i
ser més propera i eficaç per poder
defensar els drets fonamentals i
les llibertats públiques”.

Vilà va ser reescollida a prin-
cipis de juliol gràcies als vots de
tots els grups polítics del consis-
tori amb l’excepció de la CUP, que
es va abstenir.

Maria Assumpció
Vilà inicia el seu
segon mandat

URBANISME/ El passat 28 de juliol a pri-
mera hora del matí, la Guàrdia Urbana, per
ordres de l’Ajuntament, va retirar les taules
i les cadires de les terrasses dels bars i res-
taurants que hi ha als porxos del Mercat de
la Boqueria. Tot i això, els restauradors van
desafiar les ordres municipals i al migdia
van tornar a col·locar taules i cadires, de ma-
nera que els agents van tornar per retirar
novament tot el material.

Una setmana després d’aquest episodi,
l’Ajuntament va concedir, de manera provi-
sional, llicències de terrasses per a 11 d’a-
quests negocis. Aquesta mesura, però, no
va acabar de satisfer els propietaris dels es-
tabliments. De fet, el president de l'Associa-
ció dels Pòrtics de la Boqueria, Manuel Ruiz,
considerava que la concessió es va fer

“sense cap criteri” i la va qualificar de “me-
sura d'urgència mal presa”.

Un altre actor que també va dir-hi la seva
va ser l’Assemblea de Barris per un Turisme
Sostenible (ABTS). En un comunicat, de-
nunciava “la progressiva expulsió de la clien-
tela de tota la vida i la substitució d’usos
veïnals pels d’un parc temàtic orientat al tu-
risme”. L’ABTS també apuntava que, “Ciutat
Vella és un territori sense llei on molts ne-
gocis (amb honroses excepcions) només
compleixen les normes quan la pressió veï-
nal els força”. En el mateix text, l’Assamblea
aplaudia la nova postura de l’Ajuntament
“exigint el compliment de la normativa”, al
mateix temps que demanava “un debat mu-
nicipal i ciutadà sobre les taxes que els pri-
vats paguen per aquest ús de l’espai públic”.

Tensió entre consistori i restauradors
pels bars dels porxos de la Boqueria

ESPORTS/ El cinquè Correbarri ja
és a tocar. El dia 16 del mes que
ve, la ciutat tornarà a ser l’escenari
d’aquesta competició en la qual
tots els atletes participants re-
presenten el seu districte.

El recorregut, de 10 quilò-
metres, començarà i acabarà a la
plaça del Mar, a Ciutat Vella, i re-
correrà els seus punts més em-
blemàtics. 

Tothom qui vulgui participar
pot incriure’s al seu portal web
(www.correbarri.com) o bé pre-
sencialment a les oficines del
Club Natació Atlètic Barceloneta
o a les botigues Benitosports. El
procés d’inscripció estarà obert
fins al dia 11 d’octubre.

Compte enrere per a
la cinquena edició
del Correbarri

SERVEIS/ L’arribada del setembre
coincideix amb el retorn al fun-
cionament habitual de les 13
Oficines d’Atenció Ciutadana
(OAC) que hi ha repartides per
tota la ciutat.

Aquests espais són el lloc
en el qual es poden dur a terme
tràmits relacionats amb el padró,
la Hisenda municipal, la identi-
tat digital, urbanisme i obres,
qüestions relacionades amb els
animals de companyia, sol·licitar
la targeta del Park Güell o el Re-
gistre Gaudir Més. 

Per a aquests tràmits cal de-
manar hora a través de la web
(ajuntament.bcn.cat/cita) o bé
trucant al 010 o al 900 226 226.

Quins són els
tràmits per als quals
cal cita prèvia?

La FAVB demana mesures de 
“justícia humanitària” per als manters

TOP MANTA/ “El més colpidor és
trobar-se amb la punyent realitat
d’unes persones condemnades a
malviure per l’únic fet de no ser ciu-
tadanes”. Aquesta és una frase del
comunicat de la Federació d’Asso-
ciacions de Veïns (FAVB) en relació
al top manta, on l’entitat posa èm-
fasi en la situació dels manters, unes
persones atrapades en un “bucle
pervers” que les condemna a “no
poder tramitar el seu arrelament
social” perquè no tenen un lloc de
treball, el qual “no està al seu abast
perquè no estan regularitzades”.

La FAVB descriu el fenomen del
top manta com a “polièdric” i la-
menta que segons quins sec-
tors –en referència a alguns
comerciants i polítics– han “magni-
ficat” la qüestió. A més, denuncia
les crítiques que s’hi fan, les quals
“tenen un tuf racista” quan “no van
acompanyades de la demanda
d’una sortida digna” per als man-
ters. De fet, la principal reclamació
de la FAVB és impulsar mesures de
“justícia humanitària” per als vene-
dors ambulants que “intenten ven-
dre el que tenen sobre la manta”. 

IMPACTE ECONÒMIC RELATIU
En relació als productes que venen
els manters, la FAVB relativitza l’im-
pacte econòmic que té sobre les
botigues.  Reconeix, tanmateix, que
“és criticable” que un turista compri
unes vambes sense pagar l’IVA, tot
i que recorda que “ho ha pogut fer
abans al seu creuer”. De la mateixa
manera, la FAVB qüestiona el sis-
tema i posa l’accent en “l’explotació
infantil” que hi pot haver darrere de
la fabricació de les vambes que es

venen de manera legal. “El mono-
poli de qui té el negoci és qui marca
les regles de joc”, sentencia.

Per tot plegat, la federació creu
que  “no hi ha solucions fàcils” per al
fenomen de la venda irregular al ca-
rrer. Tanmateix, fan reclamacions
específiques a tots els actors invo-
lucrats en la problemàtica. Pel que
fa al govern espanyol, la FAVB re-
clama que es prengui en conside-
ració regularitzar els “sense papers”
i qüestiona la Llei d’Estrangeria. 

Per altra banda, insta l’Ajunta-
ment a dialogar amb els manters
els quals, asseguren, “ja els hi agra-
daria poder pagar 0,55 euros per
un metre quadrat de sòl públic”,
com fan els bars amb les terrasses.
Tanmateix, la FAVB sí que reconeix
que l’ocupació d’espais públics pel
top manta “genera molèsties al veï-
nat”. Seguint amb les demandes al
consistori, l’associació titlla “d’insu-
ficients” els 40 plans d’ocupació per
a manters i exigeix “tots els esfor-
ços possibles” per “dignificar” la si-
tuació dels manters. En relació als
plans d’ocupació, el Sindicat Popu-
lar de Venedors Ambulant creu
que es tracta d’una iniciativa “molt
limitada” en places.

En aquesta línia, la FAVB critica
la “repressió” policial contra els ve-
nedors del top manta, la qual, con-
sidera, no té res a veure amb la
lluita contra les màfies que pro-
pugnen els cossos de seguretat.
Una situació que empeny els man-
ters a sobreviure a través d’una
pràctica il·legal però que, segura-
ment, “és una de les activitats més
dignes que poden fer”, tenint en
compte la seva situació, diu la FAVB. 

El periòdic dels veïns dels barris de Barcelona
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L’últim gran slam de l’any 2016 no
serà recordat per Garbiñe Mugu-
ruza i Carla Suárez. Les tennistes
del Barcino van viatjar fins a
Nova York per participar a l’US
Open poques setmanes després
d’acabar la seva participació als
Jocs Olímpics, però no van acon-
seguir que la seva aventura a
Flushing Meadows durés gaire.

Suárez va plantar-se a la quar-
ta ronda de la competició, la da-
rrera abans dels quarts de final,
però va caure contra la cinquena
cap de sèrie del torneig, la roma-
nesa Simona Halep (6-2 i 7-5). En
les rondes prèvies, la canària ha-
via derrotat la brasilera Teliana
Pereira, la sèrbia Jelena Janković
i la russa Elena Vesnina.

Per la seva banda, Muguruza
només va poder superar la pri-

mera ronda de la competició des-
prés de derrotar la belga Elise
Mertens. Dies després, en una de
les sorpreses del torneig, l’hispa-
no-veneçolana va perdre en dos
sets contra la letona Anastasija Se-
vastova (7-5 i 6-4).

Tot i aquesta derrota, Mugu-
ruza continua al número 3 del
rànquing mundial femení en una

classificació que ara encapçala
l’alemanya Angelique Kerber.

ESTEVE, CAMPIÓ A DONOSTI
Per la seva banda, el jove Eduard
Esteve es va proclamar campió de
dobles de l’ITF Futures de Sant Se-
bastià. Fent parella amb Pedro
Martínez va derrotar Maxine Mora
i Alexis Klegou (6-3, 3-6 i 10-6).

Muguruza va perdre en la segona ronda del torneig. Foto: US Open

Muguruza i Suárez acaben l’US
Open amb mal regust de boca

» Les tennistes del Barcino queden fora abans dels quarts de final
» El jove Eduard Esteve, campió de l’ITF Futures a Sant Sebastià

La ciutat es prepara per tornar
a viure la Cursa de la Mercè

ATLETISME4Samarretes, saba-
tilles i dorsals a punt. Aquest diu-
menge 18 la ciutat tornarà a
omplir-se d’atletes amateurs i
professionals que volen apuntar
el seu nom en la història de la
Cursa de la Mercè.

Com és habitual en aquesta
prova, que se celebra des de
1978, els participants hauran
de completar un recorregut de 10
quilòmetres. Enguany el trajec-
te portarà els atletes des de l’a-
vinguda Reina Maria Cristina
fins al parc de la Ciutadella,
passant pel centre de la ciutat i

creuant la Gran Via en el trajec-
te de tornada. 

El procés d’inscripcions en-
cara és obert. Es pot formalitzar
al portal web de la cursa i hi ha
temps fins demà o fins que s’a-
rribin als 17.000 inscrits.

ATLETISME I SOLIDARITAT
Un cop més, aquesta cita atlèti-
ca també s’aprofita per donar su-
port a iniciatives solidàries.
Aquest tarannà es mantindrà
de nou, de manera que els cinc
euros de l’inscripció tornaran a
destinar-se a causes solidàries.

El CP Sarrià suma sis de sis
en el començament de la lliga
FUTBOL4Inici brillant. El CP
Sarrià ha començat la lliga amb
bon peu i ha sumat dues victò-
ries en els seus dos primers en-
frontaments.

Després del primer partit,
que es va saldar amb un con-
tundent 4-0 a l’estrena de la
seva nova casa, el municipal de
la Vall d’Hebron, els d’Erec Iri-
sarri van començar també amb
bon peu els partits a domicili
diumenge passat amb una vic-
tòria per la mínima (1-2) al
municipal del Guinardó contra
el Martinenc B.

El partit es va posar de cara
ben aviat, quan Jordi Jané va
transformar un penal al minut 17
per avançar l’equip. El filial del
Martinenc, que ja havia perdut
el primer partit, va empatar
abans del descans, però un dels
golejadors de l’equip, Sergi Ca-
sadesús, va sentenciar el matx al
minut 79 amb el seu segon gol
del curs.

L’equip vol continuar amb la
seva bona ratxa i tindrà l’opor-
tunitat de fer-ho aquest diu-
menge a un quart d’una del
migdia contra la UD Cirera.

El Barcelona Midnight Trail
arriba a la cinquena edició

TRAIL4Compte enrere per a
una de les cites imprescindibles
de l’ultraesport de la ciutat.

Aquest divendres se celebra-
rà una nova cursa del Barcelona
Midnight Trail, la prova que re-
corre bona part de la muntanya de
Collserola. La sortida i l’arribada
de la prova, com és habitual, es
farà des del parc del Tibidabo i des
d’allà els participants faran la
baixada pels jardins del viver de
Can Borni, recorreran bona part

de la carretera de les Aigües i pas-
saran pel parc de la Budellera
abans d’emprendre la tornada
cap al Tibidabo. El tret de sortida
de la cursa es donarà a tres quarts
de 10 de la nit.

A més, dimecres passat alguns
dels atletes van poder gaudir d’u-
na xerrada en la qual van rebre al-
guns consells i  van fer un entre-
nament conjunt al mateix temps
que descobrien de primera mà el
recorregut de 15 quilòmetres.

Triatló | Obre el procés d’inscripcions per al BCN Triathlon
El repte per excel·lència per als ultraesportistes ja és molt a la vora després que

hagi obert el procés per inscriure’s al BCN Triathlon 2016. El triatló se 
celebrarà el dia 9 d’octubre i constarà de tres nivells d’exigència per poder 

admetre la participació de més atletes: olímpic, sprint i supersprint.

Redacció
SARRIÀ-SANT GERVASI
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AGENDA MENSUAL  
DISSABTE 8 D’OCTUBRE
12:30 L’actuació de Two Sistas animarà el matí

de dissabte de la Festa Major. El grup inter-
pretarà temes que van des del soul i el pop
fins al rhythm and blues. / Centre Cívic Sarrià.

DILLUNS 19 DE SETEMBRE
18:00 Des del mes d’abril, la professora Lorena

Vartabedian s’encarrega d’impartir sessions
setmanals del Mètode Pilates, per estirar, en-
fortir i flexibilitzar el cos. / Centre Cívic l’Elèctric.

DIMECRES 28 DE SETEMBRE
10:30 El món minoic i el micènic ens ha llegat

la seva cultura, la forma d´entendre la vida,
i els costums que varen perfilar els trets del
món grec clàssic. Curs trimestral, cal inscripció
prèvia. / Centre Cívic Casa Orlandai. 

DILLUNS 26 DE SETEMBRE
10:00 Primer dia en el qual es podrà visitar Do-

nes de medalla, una col·lecció que rememo-
ra la creació de la Medalla de la Dona del dis-
tricte i de totes les persones que l’han rebu-
da fins ara. / Centre Cívic Casa Sagnier. 

A PARTIR DEL 3 D’OCTUBRE
Tot el dia Partitura de colors és una mostra de

l’obra del pintor Carlos Zañartu. Es tracta d’u-
na col·lecció de quadres amb estils, tècniques
i temàtiques diverses, però amb la música com
a fil conductor. / Centre Cívic Sarrià. 

DIUMENGE 18 DE SETEMBRE
10:30Una matinal per llepar-se els dits! Com cada

diumenge, a la plaça de la Bonanova es farà
una xocolatada perquè tothom gaudeixi del
bon temps. / Plaça de la Bonanova.

DIMECRES 21 DE SETEMBRE
17:15 Primera sessió d’un taller trimestral de

capoeira. Els més menuts aprendran els mo-
viments d’aquesta dansa brasilera amb la pro-
fessora Bruna Ferraz. Cal inscripció prèvia. /
Centre Cívic Vallvidrera Vázquez Montalbán.

DIVENDRES 16 DE SETEMBRE
21:45 Arriba una nova edició de la Barcelona Mid-

night Trail, una de les curses de muntanya més
importants de la ciutat, que té la sortida i l’a-
rribada al Tibidabo.

CULTURA INFANTIL ESPORTSEXPOSICIONSTALLERS

La Casa Orlandai proposa el Parking day,
un dia sense cotxes en el qual la pla-
ça d´aparcament del carrer Cardenal
Sentmenat serà transformada en un mi-
niparc. / Centre Cívic Casa Orlandai.

La Casa Orlandai celebra
una jornada sense cotxes
Dv. 16 de setembre a les 17:00

L’últim dimarts d’aquest mes comen-
çarà un curs d’iniciació a la informàti-
ca per aprendre a gestionar i fer ser-
vir l’ordinador personal. Cal inscripció
prèvia. / Casal de Barri Espai Putxet.

Comença un taller trimestral
d’iniciació a la informàtica
Dm. 27 de setembre a les 10:00

El Cafè Orlandai portarà dos dels gra-
fiters que habitualment pinten a la ga-
leria Aurora i a la galeria d’Art Contrast,
del districte de l’Eixample. / Centre Cí-
vic Casa Orlandai.

L’imperdible de divendres
porta dos grafiters al barri
Dv. 16 de setembre a les 20:00

L’objectiu és continuar amb bon peu.
Partit corresponent a la tercera jornada
del grup 2 de Segona catalana entre
el CP Sarrià i la UD Cirera. / Municipal
de la Vall d’Hebron.

El CP Sarrià rep la
visita de la UD Cirera

Dg. 18 de setembre a les 12:15
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